
Protokół Nr XXVI/14 
 z Sesji Rady Gminy Garbów  

 odbytej w dniu 30 kwietnia 2014 roku 
                                                                                                        
 W dniu 30 kwietnia 2014 roku odbyła się XXVI Sesja VI kadencji samorządu - 
Rady Gminy Garbów, która rozpoczęła się o godz. 911 a zakończyła o 1405. Na listę 
obecności wpisało się ogółem 15 radnych  /lista obecności w załączeniu/. Ponadto w sesji 
uczestniczyli: Wójt Gminy Garbów, Zastępca Wójta, Skarbnik oraz zaproszeni goście                  
i publiczność. 
 
Przyjęty porządek obrad: 
 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie zaproponowanego porządku obrad. 
3. Stanowisko Rady Gminy Garbów w związku z kanonizacją Papieża Jana Pawła II. 
4. Sprawozdanie Komendanta Komisariatu Policji w Niemcach ze stanu 

bezpieczeństwa na terenie gminy Garbów.  
5. Sprawozdanie Wójta z działalności gminy między sesjami. 
6. Podjecie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Lubelskiego w sprawie wyznaczenia aglomeracji Garbów.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/124/13 Rady Gminy 

Garbów z dnia 20 marca 2013 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu                  
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/161/13 Rady Gminy Garbów                
z dnia 20 listopada 2013 r. w sprawie ustalenia dopłat do ceny wody dla grupy 
odbiorców wykorzystujących wodę na cele prowadzenia gospodarstw domowych, 
gospodarstw rolnych oraz instytucji, które nie prowadzą działalności gospodarczej 
dla których dostawcą wody jest ENEKOINWEST Spółka Akcyjna w Warszawie.   

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Garbów na 2014 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Garbów na lata 2014 – 2017. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia sieci publicznych przedszkoli o inne 

formy wychowania przedszkolnego. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Garbów dla 
terenu działki Nr 234/9 w Zagrodach. 

13. Sprawozdanie z realizacji gminnych programów profilaktycznych dotyczących 
przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii w 2013 r. 

14. Sprawozdanie z działalności GOPS w Garbowie w 2013 r. 
15. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej.  
16. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje                           

i zapytania radnych. 
17. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
18. Sprawy bieżące. 
19. Zamknięcie sesji.  

 
Do punktu 1  
 
   Przewodniczący Rady otworzył obrady XXVI Sesji Rady Gminy Garbów VI kadencji 
samorządu, powitał przybyłych radnych oraz gości, stwierdził wymagane quorum do 
podejmowania prawomocnych uchwał (obecnych 15 radnych). 
 
Do punktu 2 
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   Przewodniczący Dudzik odczytał zaproponowany porządek obrad w wersji określonej 
zaproszeniem na sesję, następnie działając w porozumieniu i za zgodą Wójta 
zaproponował rozszerzenie porządku obrad o punkty określone wyżej w porządku obrad 
jako: nr 3 i nr 12. Następnie prowadzący obrady zarządził głosowanie tak 
zmodyfikowanego zaproponowanego porządku obrad:  
      -     kto jest za przyjęciem porządku obrad – 14 głosów; 

- kto jest przeciw  – 0 głosów; 
- kto się wstrzymał – 1 głos. 

Porządek obrad został przyjęty  większością głosów.  
 
Do punktu 3 
 
   Prowadzący obrady odczytał projekt stanowiska Rady Gminy Garbów w związku              
z kanonizacją Papieża Jana Pawła II, które następnie w zarządzonym głosowaniu Rada 
Gminy przyjęła jednogłośnie 15 głosami „za”.  
 
Do punktu 4 
 
   Przewodniczący Rady Gminy poprosił Komendanta Komisariatu Policji w Niemcach                    
o przedstawienie sprawozdania ze stanu bezpieczeństwa na terenie gminy Garbów. 
Komendant – podinspektor Mariusz Szadurski zapoznał zebranych ze stanem 
bezpieczeństwa na terenie gm. Garbów, w tym statystyką zdarzeń, wszczętych 
postępowaniach i interwencjach policji. Ogólnie na terenie naszej gminy jest spadek 
przestępstw. Komendant przekazał egzemplarz sprawozdania na piśmie na ręce 
Przewodniczącego Dudzika. W trakcie swojego wystąpienia podinspektor Szadurski 
udzielił odpowiedzi na pytania radnych. Kierownik GOPS poprosiła Komendanta                         
o usprawnienie obiegu informacji, przyśpieszenie i usprawnienie procedur dotyczących 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie, lepszą współpracę w tym zakresie OPS i policji. 
   Wójt nawiązał do dyskusji na poprzedniej sesji Rady Gminy dotyczącej prośby 
Komendanta Policji o wsparcie zakupu nowego samochodu kwotą 10 tys. zł i poprosił                 
o przychylność radnych w tej sprawie. Przewodniczący Rady Gminy dodał, że „inne gminy 
już dały” takie wsparcie.          
 
Do punktu 5 
 
   Prowadzący obrady poprosił Wójta o przedstawienie sprawozdania z działalności gminy 
między sesjami. 
Wójt poinformował:  
- został wykonany programu funkcjonalno – użytkowego dla projektu „Ekoenergia dla 
gminy Garbów”, który to dokument złożyliśmy do Urzędu Marszałkowskiego, czekamy na 
podpisanie umowy (630 kolektorów na mieszkaniach prywatnych + 50 pieców c. o. na 
biomasę, otrzymaliśmy dofinansowanie inwestycji w wys. 5.524.142, zł, wartość całkowita 
projektu 6.499.814, zł); 
- na początku kwietnia podpisał w Urzędzie Marszałkowskim umowę dotyczącą 
dofinansowania inwestycji budowy budynku socjalnego na boisku przy byłej firmie Resta 
w Garbowie – faktycznie teren Woli Przybysławskiej, szacunkowy koszt inwestycji 
502.348, zł, dofinansowanie zadania środkami UE w wysokości 351.465, zł; 
- został przeprowadzony przetarg na wykonanie nawierzchni asfaltowych dróg dł.: 550 m 
w Przybysławicach i 860 m w Bogucinie – razem dł. 1410 m, wpłynęły 4 oferty, wygrała 
firma z Lubartowa za kwotę 207.825, zł; 
- jest szansa otrzymani a dofinansowania z FOGR-u na drogi dojazdowe do pól; 
- było ogłoszone postępowanie na zakup materiałów na remonty dróg gminnych oraz 
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usługi sprzętu do budowy dróg: walec drogowy i równiarkę, wygrała firma Handrycz za 
kwoty odpowiednio 182,04 zł/ 1 h efektywnej pracy oraz 177,12 zł/ 1 h efektywnej pracy; 
ponadto zostało przeprowadzone zapytanie na usługi sprzętem rolniczym do mieszania 
cementu przy budowie stabilizacji betonowych dróg, wybrano ofertę RSP z kwotę 135,30 
zł/ 1 h efektywnej pracy; w przetargu na dostawy piachu do budowy dróg (było 5 ofert) 
wybrano ofertę p. Dariusza Krakowiaka 11,07 zł/ 1t piachu; został przeprowadzony 
przetarg na dostawy cementu do budowy dróg (było 2 oferty), wybrano ofertę firmy Skład 
budowlany Marcin Kowalczyk z Radomia 367,77 zł/ 1 t cementu; 
- odbył się przetarg na budowę w ramach tzw. „Schetynówek” drogi powiatowej                         
w Bogucinie (wpłynęło 6 ofert) wygrała firma IGORD za kwotę 4.471.852, zł, ponadto 
otrzymaliśmy pismo z Powiatu informujące nas o wyborze inspektora nadzoru dla tej 
inwestycji za kwotę 71.999,28 zł, cała droga ma 10,2 km dł., z tego na terenie naszej gminy 
jest 2.448 mb; 
- OSP Wola Przybysławska przeprowadziła przetarg na rozbudowę remizy, wpłynęło                   
7 ofert, wybrana została oferta Przedsiębiorstwa Wielobranżowego ARKADIA DELA                  
z Radomia za kwotę 143.368, zł; 
-  został zakupiony używany bojowy samochód strażacki dla potrzeb OSP w Gutanowie za 
kwotę 22 tys. zł (Mercedes 409, 1980 r.); 
- trwają prace projektowe budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej w Piotrowicach 
Wielkich, termin wykonania dokumentacji był nakreślony do końca kwietnia, jednak 
projektujący „mają przeszkody z uzgodnieniami” w Zarządzie Dróg Wojewódzkich; 
- otrzymaliśmy informację z Zarządu Powiatu, że ze względu na ukształtowanie terenu nie 
ma możliwości budowy wnioskowanego chodnika przy drodze powiatowej w Garbowie      
(w kierunku Sadurek); 
- zostało skierowane zapytanie ofertowe na zakup 105 przepustów (średnica 400 mm, dł.              
1 mb) i montaż ich w Borkowie (przy drodze powiatowej), zostały złożone 3 oferty 
wybrano ofertę firmy Zakład Betoniarski Sławomir Nowak z Puław za cenę 79,95 zł/1 szt.; 
-  17 marca bieżącego roku podpisał umowę z Polska Spółką Gazownictwa Oddział                    
w Tarnowie Zakład w Lublinie – o przyłączenie do sieci gazowej szkoły w 
Przybysławicach, szacunkowa wysokość opłaty przyłączeniowej wynosi 6 tys. zł (około 3 
tys. już zapłaciliśmy); 
- odbyło się zapytanie ofertowe na opracowanie projektów organizacji ruchu na drogach 
gminnych, wybrano firmę Usługi Projektowe z Lublina za 8.840, zł; 
- niestety nasz wniosek o dofinansowanie budowy drogi w Piotrowicach Wielkich nie 
uzyskał akceptacji w ramach narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 
(staraliśmy się o 400 tys. zł), jego zdaniem w przyszłym roku należy ponowić wniosek       
o dofinansowanie; 
- otrzymaliśmy odpowiedź z Ministerstwa Infrastruktury Departament Dróg i Autostrad             
w sprawie zajętego stanowiska Rady Gminy Garbów dotyczącego płacenia za oświetlenie 
dróg ekspresowych, odpisują nam że mamy na to pieniądze w budżecie, na koniec 
stwierdzają że nie są właściwym adresatem, sugerują pisanie w tej sprawie do Ministerstwa 
Gospodarki – co skwapliwie żeśmy uczynili, wymienione Ministerstwo nam też odpisało 
nieco łagodniej, że to jest nasze zadanie i powinniśmy się z tym pogodzić, jednocześnie 
dodają że posłowie powinni pochylić się nad tym tematem; 
- miał spotkanie z nowymi właścicielami terenów po byłej Cukrowni Garbów, reprezentują 
uczelnię wyższą – Wyższą Szkołę Techniczną z Warszawy, deklarują chęć spotkania                 
z Radą Gminy w celu przedstawienia swoich planów i koncepcję działalności na przyszłe 
lata; 
- także spotkał się z potencjalnym inwestorem (człowiek spod Nałęczowa), który chce 
uruchomić produkcję soku jabłkowego na terenie po Cukrowni, i tu okazuje się że 
likwidacja stacji wodociągowej w Zagrodach była by działaniem karygodnym, dla 
wymienionej działalności woda bardzo potrzebna; 
- jest także inny „chętny” na stację wodociągową, Komornik który chce przeprowadzić 
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licytację tej stacji w dniu 19 maja, suma oszacowania stacji netto wynosi 963 tys. zł, cena 
wywołania to ¾ tej kwoty to jest 722.250, zł + 23% VAT; 
- w Urzędzie Gminy miała miejsce wizyta Starosty Lubelskiego z przedstawicielami 
Zarządu Dróg Powiatowych + nasi zainteresowani przedstawiciele mieszkańców – sołtysi        
i radni, w sprawie budowy dróg powiatowych gruntowych w Gutanowie, Przybysławicach, 
Woli Przybysławskiej i Mesznie z wizją lokalną dróg w terenie, największą szansę 
realizacji w tym roku ma droga w Gutanowie, natomiast droga w Przybysławicach ma 
szansę realizacji w przyszłości jak będą pieniądze zewnętrzne, jest przychylność Starosty 
co do realizacji tych dróg; 
- został ogłoszony konkurs na dyr. Szkoły Podstawowej w Bogucinie, jest jedna osoba 
chętna – dotychczasowa p. dyr., Komisja w tej sprawie będzie obradowała 6 maja, on jako 
organ prowadzący chce wskazać do składu Komisji Konkursowej 3 osoby, radnych:                     
p. Chabros, p. Ostapińskiego i p. Rybkowskiego; 
- odbyła się III sesja Młodzieżowej Rady Gminy Garbów I kadencji, której członkowie 
zostali zapoznani ze Strategią Rozwoju Gminy, analizowali bazę sportowo – rekreacyjną 
gminy, obolali Komisję rewizyjną i przyjęli kalendarz prac MRG; 
- w ZS w Przybysławicach odbyło się spotkanie z rodzicami 5-cio i 6-cio latków w 
związku z obowiązkiem szkolnym dzieci urodzonych w I półroczu 2008 r., obecny był 
przedstawiciel Kuratorium Oświaty; 
- wziął udział w zebraniu przedstawicieli BS w Nałęczowie; 
- uczestniczył w posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Rady Powiatu 
Lubelskiego; 
- miało miejsce posiedzenie Zarządu Gminnego OSP, było podsumowanie zebrań a także 
omówienie przygotowań obchodów święta 3 maja i zawodów strażackich w tym dniu; 
- miało miejsce posiedzenie Komisji Rewizyjnej, która badała gospodarkę odpadami; 
- odbyły się 2 sesje Sołtysów, na których poruszano bieżące sprawy sołeckie + losowanie                 
z nadmiaru chętnych do montażu pieców c. o. realizowanych w ramach projektu 
„Ekoenergia dla gminy Garbów”; 
- już po raz 19 odbył się Dzień Kobiet na ludowo, wszystkich KGW z terenu gminy;  
- w dworze w Leścach odbyły się warsztaty produktu lokalnego organizowane przez LGD 
Kraina Wokół Lublina; 
- wziął udział w uroczystości wręczenia pucharów dla drużyn Zawiszy Garbów, które 
zwyciężyły w swoich grupach wiekowych, także Zawisza zorganizowała w marcu turniej 
piłkarski który cieszył się dużym zainteresowaniem; 
- uczestniczył w spotkaniu wójtów, burmistrzów, starostów z marszałkiem województwa, 
które miało miejsce w UMiG Bychawa, omawiano sprawy przyszłego finansowania 
projektów środkami UE; 
- w dniach 4-6 kwietnia wraz z druhami OSP z Garbowa, uczestniczył w uroczystych 
obchodach 90 lecia OSP Gołańcz i 40 lecia Zarządu Miejsko Gminnego, było to 
międzynarodowe spotkanie strażaków (byli strażacy z Holandii, z Niemiec), 
promowaliśmy gm. Garbów, kontakty utrzymujemy od 10 lat; 
- wziął udział w debacie społecznej dotyczącej bezpieczeństwa, organizowanej przez 
Komisariat Policji w Niemcach, był obecny Komendant Miejski, szczególnie skupiono się 
na temacie przemocy w rodzinie; 
- wziął udział w zebraniu sprawozdawczo – wyborczym ZNP w szkole w Przybysławicach, 
po 16 latach z funkcji ustąpiła dotychczasowa Prezes p. Barbara Wiraszka, nowym 
Prezesem została wybrana p. Anna Gnieciak; 
- wraz z Przewodniczącym Rady Gminy uczestniczył w poświęceniu radiowozu 
zakupionego (poprzednio współfinansowany przez gminę zakup); 
- trwają przygotowania do wyborów do Parlamentu Europejskiego, wybory zarządzono na 
25 maja; 
- wziął udział w spotkaniu wielkanocnym w Domu Dziecka w Przybysławicach, podobne 
spotkanie miało miejsce w ZS w Garbowie jednakże nie mógł być ze względu na spotkanie 
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w tym czasie LGD; 
- w szkole w Leścach miał miejsce po raz 21 konkurs recytatorski „Kolorowy Balonik”. 
   Na koniec swojego wystąpienia Wójta zaprosił wszystkich zebranych na obchody Święta 
3 Maja. 
   Radna Nalewajek wyraziła ochotę przeczytania podpisanej umowy o przyłączenie 
budynku szkoły w Przybysławicach do sieci gazowej, następnie zapytała  pieniądze czy 
Wójt zrobił kalkulację opłacalności ogrzewania szkoły gazem. Wójt odpowiedział radnej, 
że „mocno wstępną kalkulację tak”, dodał że jeżeli chcemy gazu na terenie gminy to 
powinniśmy taką umowę podpisać, trudno w tym momencie operować cyframi, jego 
zdaniem chyba na takim ogrzewaniu oszczędzimy, temat powinniśmy kontynuować bez 
zbędnego nagłaśniania.  
 
Do punktu 6 
          
   Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zaopiniowania 
projektu uchwały Sejmiku Województwa Lubelskiego w sprawie wyznaczenia aglomeracji 
Garbów. Niezbędnych wyjaśnień udzieliła Zastępca Wójta, po czym prowadzący obrady 
 zarządził głosowanie: 
      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 15 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów;  
- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/.   
 
Do punktu 7 
 
   Przewodniczący Dudzik odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XVIII/124/13 Rady Gminy Garbów z dnia 20 marca 2013 r. w sprawie określenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. Zastępca 
Wójta udzieliła radnym wyjaśnień dotyczących pracy Punktu Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych (PSZOK). Radny Barszcz wnioskował o wydłużenie godzin pracy 
PSZOK, jednakże zdania radnego nie podzielili pozostali radni. Radny Adamczyk 
interesował się tematem odbioru popiołu.  
 Prowadzący obrady zarządził głosowanie:  
      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 14 głosów;   

- kto jest przeciw – 0 głosów; 
- kto się wstrzymał – 1 głos. 

   Uchwała została podjęta większością głosów. /tekst w załączeniu/.   
 
Do punktu 8 
 
   Przewodniczący Dudzik odczytał uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/161/13 
Rady Gminy Garbów z dnia 20 listopada 2013 r. w sprawie ustalenia dopłat do ceny wody 
dla grupy odbiorców wykorzystujących wodę na cele prowadzenia gospodarstw 
domowych, gospodarstw rolnych oraz instytucji, które nie prowadzą działalności 
gospodarczej dla których dostawcą wody jest ENEKOINWEST Spółka Akcyjna                         
w Warszawie. Radna Zwolak postawiła wniosek żeby „zrobić porządek z wodą i 
wyrównać ceny”, poprosiła żeby wykreślić z tej uchwały zapis: „oraz instytucji które nie 
prowadzącej działalności gospodarczej”. Wójt był przeciwny dokonaniu takiej zmiany, 
zwrócił radnym uwagę że nadzór Wojewody może tak zmienioną uchwałę zakwestionować 
i uchylić. Skarbnik nie chciała się wypowiadać w kwestiach formalnych, natomiast w 
kwestiach finansowych jej zdaniem podejmując ogólną uchwałę w sprawach dopłat 
wchodzili byśmy prawdopodobnie w pomoc publiczną dla przedsiębiorców, co wiązało by 
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się także z koniecznością wystawiania przedsiębiorcom  zaświadczeń o pomocy de 
miniminis, jednakże ona nie jest specjalistą by tu udzielać opinii prawnych. Zastępca 
Wójta dodała że gmina dopłaca do wszystkich podmiotów, które wystawi w swoim 
zestawieniu producent wody zgodnie z ustawą z wyjątkiem podmiotów prowadzących 
działalność gospodarczą, w sumie 9 podmiotów w tym Spółdzielnia Mieszkaniowa                     
i parafia – której sytuację wyjaśniono. Zdaniem prowadzącego obrady należałoby podjąć 
próbę zmiany uchwały regulującej dopłaty do wody, przygotować stosowny projekt                     
i ewentualnie zmienić na następnej sesji, natomiast procedowany projekt uchwały dotyczy 
tylko zmiany nazwy firmy dostarczającej wodę, ostatecznie po zamknięciu dyskusji 
zarządził głosowanie: 
      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 12 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów;  
- kto się wstrzymał – 3 głosy. 

   Uchwała została podjęta większością głosów. /tekst w załączeniu/.   
 
Do punktu 9 
 
   Przewodniczący Dudzik odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 
Garbów na 2014 rok. Na prośbę Przewodniczącego Rady - Skarbnik Miszczuk omówiła 
projekt zmian budżetu gminy Garbów na 2014 rok. W dyskusji głos zabierali radni: 
Nalewajek, Koput, Barszcz, Dudzik oraz Wójt Firlej. Podnoszono w niej między innymi 
temat licytacji komorniczej stacji wodociągowej w Zagrodach. 
   Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i zarządził głosowanie: 
      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 13 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 
- kto się wstrzymał – 2 głosy. 

   Uchwała została podjęta większością głosów. /tekst w załączeniu/. 
 
Do punktu 10 
 

   Przewodniczący Dudzik odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej gminy Garbów. Skarbnik udzieliła radnym niezbędnych wyjaśnień 
dotyczących zaproponowanych zmian wieloletniej prognozy finansowej (WPF). 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie: 
      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 14 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów;  
- kto się wstrzymał – 1 głos. 

   Uchwała została podjęta większością głosów. /tekst w załączeniu/.   
 
Do punktu 11 
 
   Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie uzupełnienia sieci 
publicznych przedszkoli o inne formy wychowania przedszkolnego. Zastępca Wójta 
udzieliła radnym wyjaśnień dotyczących procedowanej uchwały.   
Przewodniczący Dudzik zarządził głosowanie: 
      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 15 głosów;   

- kto jest przeciw – 0 głosów; 
- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/. 
 
Do punktu 12 
  
   Prowadzący obrady odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
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zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Garbów dla terenu działki Nr 234/9 w Zagrodach. Zastępca Wójta wyjaśniła zasadność 
podjęcia zaproponowanej uchwały. Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie;     
      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 13 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 
- kto się wstrzymał – 2 głosy. 

   Uchwała została podjęta większością głosów. /tekst w załączeniu/. 
 
Do punktu 13 
 
      Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Garbowie – M. Plecha złożyła 
Radzie Gminy sprawozdanie z realizacji gminnych programów profilaktycznych 
dotyczących przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii w 2013 r.  
    
Do punktu 14 
 
   Kierownik M. Plecha złożyła Radzie Gminy sprawozdanie z działalności GOPS                       
w Garbowie w 2013 r. oraz odpowiedziała na pytania radnej Nalewajek i radnego Grabarza 
dotyczące działalności Ośrodka Pomocy Społecznej.  
Do punktu 15 
 
   Kierownik GOPS przedstawiła przygotowaną wcześniej ocenę zasobów pomocy 
społecznej, bardzo obszerny materiał w tej sprawie z wieloma zestawieniami, tabelami 
zaproponowała przesłać radnym którzy wyrażą taką wolę pocztą e-mail. 
   Radny Barszcz zapytał o zapowiadaną wcześniej zmianę siedziby GOPS, 
przeprowadzenie Ośrodka do budynku po Policji. Kierownik odpowiedziała, że na razie 
taka przeprowadzka nie jest możliwa, budynek nie jest w najlepszym stanie i wymaga 
remontu. Zdaniem Wójta przeprowadzenie remontu wymienionego obiektu wymaga 
znacznych funduszy, potrzeba „kilkaset tysięcy złotych”, wyraził nadzieję że może się 
pojawi możliwość pozyskania na to zadanie środków zewnętrznych.    
 
Do punktu 16 
 
   Przewodniczący Rady poprosił radnych o zabieranie głosu  w tym punkcie porządku 
obrad. Radna Nalewajek zapytała o sprawę przejęcia budynku byłego Domu Kultury                  
w Zagrodach, którego przejęcie zdaniem radnej zapowiadał Wójt na sesji w czerwcu 2012 
r. – co się dzieje w tej sprawie, odnośnie ujęcia wody w Zagrodach gdzie także część 
wodociągu jest własnością „innej firmy” (nie własność Gminy) jak to będzie wyglądać 
gdyby gmina przejęła ujęcie wody, czy wtedy sieć będzie nasza i „czy ten problem się 
rozwiąże, jak było zapowiadane”. Wójt odpowiedział, że jeśli chodzi o budynek dawnego 
kina, to sprawa jest otwarta, jeżeli będzie on wystawiony do licytacji – sprzedaży, to na 
pewno będziemy zainteresowani nabyciem, jest tylko kwestia ceny, na razie nic mu nie 
wiadomo iż by było to w jakiś sposób do nabycia, obserwujemy sytuację. Natomiast na 
temat ujęcia wody już mówił wcześniej, z tego co mu wiadomo licytowane ma być tylko 
ujęcie wody bez sieci, gdybyśmy stali się właścicielami ujęcia wody, to sądzi że „z siecią 
jakoś tam się dogadamy i przejmiemy ją za darmo”.  
Radny Ostapiński zapytał czy my mamy możliwość zobaczenia tej stacji wodociągowej, bo 
są duże zastrzeżenia co do czystości i twardości wody. Zdaniem Wójta taka możliwość 
istnieje. Radna Nalewajek zapytała jakie kroki są obecnie podejmowane w celu odzyskania 
„tego przeterminowanego podatku – czyli około 1 mln zł, z tych terenów po byłej 
Cukrowni, jak kwota jest zabezpieczona na majątku Spółki która winna jest nam pieniądze, 
... czy po tej licytacji odzyskamy jakąś część tego zaległego podatku”. Wójt odpowiedział, 
że nie wie skąd radna ma informację o kwocie miliona zł, dodał że nie będzie operował 
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kwotami bo mu nie wolno tego czynić w myśl obowiązujących przepisów prawa, 
obowiązuje go tajemnica skarbowa, możemy posługiwać się tylko kwotami ogólnymi, nie 
ma zaległości przeterminowanych, staramy się wszystko ściągać na ile możemy, są 
zapewnienia nowych przedstawicieli właścicieli że wszystkie zaległości uregulują i 
postarają się tu wykonać duże inwestycje jako konsorcjum wyższych uczelni przy 
wykorzystaniu środków unijnych – dodał że on nie wie czy to będzie realne. Radna Zwolak 
dociekała, czy przedstawiciele właściciela to są nowi ludzie, czy ci sami, a tylko nazwa 
firmy się zmieniła. Radny Tarka zapytał kiedy w Borkowie będą wymienione rury 
wodociągowe azbestowo – cementowe. Wójt odpowiedział, że nie widzi przeszkód do 
wymiany wodociągu, prosi o uchwalenie w budżecie środków na ten cel – i wymieniamy. 
Radna Nalewajek zapytała o „obszar funkcjonalny” wspólnie z gm. Abramów, Kurów, 
Markuszów, Michów, Baranów, inne gminy już podejmowały uchwały w tej sprawie. Wójt 
odpowiedział że „trochę się wyłączył z tego obszaru funkcjonalnego”, bo myśli że bliżej 
nam będzie tutaj do Lublina ewentualnie gmin z powiatu lubelskiego, ale jeżeli będą z tego 
ewidentne korzyści – to sprawa jest otwarta, są także głosy że przynależność do jakiegoś 
obszaru funkcjonalnego może wykluczyć gminę z możliwości korzystania z programów 
unijnych. Radny Barszcz zapytał na jakim etapie jest jego interpelacja złożona w styczniu             
i ponowiona w marcu – chodzi o uczczenie 100 – lecia urodzin Bronisława Pietraka, prosił 
o włączenie w organizację mieszkańców Gutanowa, ocenił jednocześnie, że nic się w tej 
sprawie nie dzieje, a przynajmniej on nie wie stąd prosi o wyjaśnienie. Zastępca Wójta 
odpowiedziała, że z mieszkańcami Gutanowa, KGW, było w tej sprawie już rozmawianie 
w miesiącu styczniu, z p. Sołtys (R. Wartacz) też rozmawiała, przygotowany jest program 
obchodów razem z GBP, włączone w przygotowania jest KGW z Gutanowa, złożyliśmy 
również wniosek do Marszałka Województwa o objęcie obchodów honorowym 
patronatem, kalendarium obchodów było podane w poprzednich numerach Głosu Garbowa 
– obchody są zaplanowane na 8 czerwca. Radny Barszcz polemizował z informacją 
Zastępcy Wójta, jego zdaniem informacja i zaangażowanie KGW to nie wszystkich 
mieszkańców, według jego ustaleń zarówno p. Wartacz jak i Piwkowska nic nie wie, on też 
nic nie wie, dlatego czuje się odrzucony, chce w tym uczestniczyć i nie wie z czego to 
wynika. Zastępca Wójta dodała że wielokrotnie zapraszała do współpracy, także radnego. 
Radna Zwolak zapytała „czy coś się dzieje w sprawie wiatraków”. Wójt odpowiedział, że u 
nas na terenie gminy nigdy się nic nie działo oprócz firmy, która trafiła na sesję Rady 
Gminy, kiedyś na Komisji Rolnictwa czy Urzędzie Gminy – to nie było, nic się nie dzieje, 
nikt się nie zapyta. Radna Nalewajek zapytała Wójta „czy jednoznacznie odmawia 
wprowadzenia rejestru umów w gminie”. Wójt odpowiedział, że może wprowadzić jeśli na 
0,5 etatu radni dadzą pieniędzy, on uważa to za zbędną biurokrację, „nie broni się tego ale 
trzeba mu ludzi do tej pracy”. Przewodniczący Dudzik zapoznał zebranych z pismem jakie 
napłynęło na jego ręce do Rady Gminy od p. Grzegorza Gąszczyka z Garbowa, które w 
całości odczytał – dotyczy wnioskowanej przez Zebranie Wiejskie Sołectwa Garbów I 
budowy chodnika na działce gminnej zarezerwowanej jako przejście szer. 2 m od jezdni 
krajowej do drogi powiatowej przy kościele, działka gminy dzieli działki p. Gąszczyków. 
Wnoszącego pismo reprezentował na sesji Rady Gminy ojciec p. Zygmunt Gąszczyk. Wójt 
wyjaśnił zebranym temat sprzedaży przez Gminę w 1998 r. działki w drodze przetargu na 
rzecz p. Gąszczyka. Zdaniem p. Gąszczyków możliwe jest inne rozwiązanie tego tematu 
poprzez zmianę przebiegu planowanego chodnika w poprzek działki najlepiej na gruntach 
Starostwa Powiatowego (nabycie przez gminę nowego gruntu lub zamiana działek).                  
W dyskusji głos na ten temat zabierali radni: Grabarz, Chabros, Dudzik, Rybkowski, 
Koput, Wójt i Zastępca Wójta. Radna Chabros dziwiła się jak w sowim czasie gmina 
mogła sprzedać drogę, po co ma teraz gmina ponosić koszty wykupu gruntów, jej zdaniem 
błędy poprzedników nie zawsze daje się tak naprostować. Przewodniczący Dudzik 
sugerował żeby zrobić jeszcze raz Zebranie Wiejskie w Garbowie i wyjaśnić mieszkańcom 
istniejący problem. Wójt podkreślił, że temat jest bardzo złożony, on nikogo nie chce 
skrzywdzić, niemniej w tej sprawie jest jego zdaniem wiele wątpliwości, działka była 
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sprzedana w drodze przetargu ograniczonego, postąpienie było ustalone na 700, zł, jego 
zdaniem Gmina na sprzedaży p. Gąszczykowi tej działki straciła minimum 100 tys. zł, 
tereny nie są wyłączone z produkcji, w planie zagospodarowania przestrzennego jest to 
działka komercyjna. Wójt wyraził ubolewanie że p. Z. Niedbała który otrzymał zaproszenie 
na dzisiejszą sesję by tą sprawę wyjaśnić (za potwierdzeniem odbioru), z tego zaproszenia 
nie skorzystał. Zdaniem Wójta należałoby zrobić Zebranie Wiejskie, należy rozmawiać, 
sceptycznie odniósł się do pomysłów wykonania chodnika przy drodze krajowej, tu 
warunki dyktuje GDDKiA, a gminie przecież „ten pasek 2 m został”. Zastępca Wójta 
poinformowała, że p. Gąszczyk otrzymał pismo z gminy po stwierdzeniu przez geodetę 
zagrodzenia przejścia działką gminy.  
   Prowadzący obrady poinformował o piśmie p. J. Robaka z Zagród w którym wymieniony 
skarży się na odbiór odpadów komunalnych, niestety skarżący nie widzi swojej ewidentnej 
winy w tym procesie.             
 
Do punktu 17 
 
   Radni mogli zapoznać się z wyłożonym wcześniej protokołem z poprzedniej XXV sesji 
Rady. Radna Nalewajek zgłosiła uwagę do protokołu, że nie ma jej wniosku aby był 
obecny mecenas na sesji, wnioskowała o uzupełnienie o to protokołu.  
Przewodniczący Rady Gminy skierował uwagę do Wójta by p. mecenas był na następnej 
sesji Rady Gminy. Wójt odpowiedział, że porozmawia mecenasem i jeszcze to rozważy, 
zrobimy jak jest potrzeba, dodał że on nie widzi konieczności żeby cały czas był p. 
mecenas bo ma inną robotę, w tej chwili sesje długo trwają, w zasadzie jego zdaniem nie 
ma takiej konieczności, jest w jego ocenie „zbyt dobrym prawnikiem, żeby czas tu tracił,                          
a później jeszcze był na jakichś portalach obrażany”.  
Radny Poleszak zwrócił uwagę radnej Nalewajek na bezzasadność jej wniosku odnośnie 
uzupełnienia protokołu, gdyż to o co uzupełnienie wnosi jest zawarte na stronie 6 
przedmiotowego protokołu z poprzedniej sesji.  
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu: 

- kto jest za – 12 głosów; 
- kto jest przeciw – 0 głosów;  
- kto się wstrzymał  – 3 głosy.   

Protokół został przyjęty.  
    
Do punktu 18 
 
   Przewodniczący Dudzik poprosił radnych o zabieranie głosu w sprawach bieżących. 
Radna Zwolak postawiła wniosek cyt.: „żeby Sekretarz bywał na sesji”, ostatecznie 
ustalono że radna miała na myśli mecenasa. Radny Barszcz poprosił, żeby został 
zabezpieczony cokół w centrum Gutanowa pod figurą Św. Anny, o co wnioskował na 
jesieni. Część radnych interesowała się co z odszkodowaniem po pożarze remizy w 
Gutanowie. Skarbnik odpowiedziała że przyznano nam jedynie 8 tys. zł odszkodowania. 
Wójt uzupełnił, że odwołaliśmy się od niskiej wyceny szkody jednakże nie zostało ono 
uwzględnione, zobaczymy co jeszcze da się w tej sprawie zrobić.  
 
Do punktu 19 
 
   Przewodniczący Rady wobec wyczerpania porządku obrad podziękował gościom, 
radnym i Wójtowi za obrady i zakończył XXVI Sesję Rady Gminy VI kadencji samorządu.  
Na tym protokół zakończono. 
Protokołował       Przewodniczący Rady Gminy  
         
Adam Reszka            Jan Kazimierz Dudzik    


